
Zápisnica č.5/2023 

Z 5. zasadnutia OZ v Laskári konaného dňa 13.12.2023 
 

Prítomní podľa prezenčnej listiny 

 

Program: 

 

1. Otvorenie 

2. Schválenie programu a určenie zapisovateľa a overovateľa zápisnice 

3. Voľba návrhovej komisie 

4. Schválenie návrhu plánu kontrolnej činnosti v období 1a 2. polroku 2024 

5. Správa o výsledkoch kontroly z kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce za 

3.štvrťrok 2023 

6. Schválenie návrhu rozpočtu obce na rok 2024 a prerokovanie výhľadového rozpočtu 

na roky 2025 – 2026 so stanoviskom  hlavného kontrolóra   

7. Zmena rozpočtu 2023 

8. Všeobecné záväzné nariadenie obce Laskár č.1/2023 

9. Všeobecné záväzné nariadenie obce Laskár č.2/2023 

10. Správa o ukončenom audite za rok 2022 

11. Zásady hospodárenia s majetkom obce Laskár 

12. Rôzne 

13. Návrh na uznesenie 

14. Záver 
 

K b.1 Otvorenie 

          Prítomných privítala a zasadnutie otvorila starostka p. Janíková. 

K b. 2 Schválenie programu a určenie zapisovateľa a overovateľa zápisnice 

         Starostka prečítala program zasadnutia. Za zapisovateľa navrhla A. Bibzovú za 

overovateľa zápisnice A Bracke, B. Šeba. Jednohlasne bol tento návrh schválený.  

K b.3  Voľba návrhovej komisie 

         Do návrhovej komisie starostka navrhla A. Bracke, A. Bibzovú, B.Šeba. Návrh bol 

jednohlasne schválený. 

K b.4. Schválenie návrhu plánu kontrolnej činnosti v období 1. a 2. polroka 2024  

Starostka vyzvala p. kontrolórku Hidegovú, ktorá predložila svoj návrh plánu činnosti na 

horeuvedené obdobie. Návrh bol jednohlasne schválený. 

K b. 5 Správa o výsledkoch kontroly z kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce za 

3. štvrťrok 2023 

Starostka opäť k tomuto bodu vyzvala p. kontrolórku S. Hidegovú, ktorá predložila svoje 

vykonané kontroly na základe účtovných podkladov boli zmapované obdobia 3.Q 2023- 

Poslanci správu o kontrole vzali na vedomie. 

 

K b. 6 Schválenie návrhu rozpočtu obce na rok 2024 a prerokovanie výhľadového 

rozpočtu na roky 2025 – 2026 so stanoviskom hlavného kontrolóra 

Starostka predostrela všetkým prítomným návrh rozpočtu na rok 2024 a výhľadovo na dva 

ďalšie roky. Rozpočet bol zverejnený na obecnej tabuli taktiež na web stránke obce spôsobom 

obvyklým a neboli k nemu prijaté žiadne pripomienky od občanov. Rozpočet obce na rok 

2024 je zostavený ako prebytkový v sume  58271 € v príjmovej a výdajovej časti v sume 

56222 € a požiadala HK o svoje stanovisko. HK skonštatovala, že predložený rozpočet je  

v súlade so zákonom o rozpočtových pravidlách a doporučuje OZ schváliť ho. Poslanci 

predložený rozpočet jednohlasne schválili.  
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K b. 7 Zmena rozpočtu 2023 

Starostka k tomuto bodu vysvetlila, že sa jedná o rozpočtové opatrenie č. 02/2023, prvé 

opatrenie bolo schválené ešte v apríli, kedy sa schválilo zakúpenie malotraktora.  

Vysvetlila, že zmena je o presune  fin.prostriedkov, ktorá  sa vykonáva z dôvodu že sú 

prečerpane položky a to nesmie byť. Či na strane príjmov alebo na strane výdajov, keďže sa 

nedá presne na 100% rozpočtovať . Starostka vysvetlila, čoho sa presne zmeny položiek 

týkajú.  

Jedná sa prevažne o voľby, referendum, kde sa nedalo predpokladať pri zostavovani rozpočtu, 

koľko presne budú činiť jednotlivé položky. V tom sú aj vrátky z volieb a referenda, ktoré 

sme neminuli a vrátili späť Min.vnút.SR Ďalej sú to prevažne výdavkové položky pre hasičov 

DHZ, ktoré sme čerpali vďaka dotácie a postupne boli  „rozpúšťané“ z dotácie 1400€ 

Ďalej napr.jednorázový výdavok na zakúpenie nádoby od p. Mišutku na text.odpad, ktorej 

kúpu poslanci odsúhlasili  na jar 2023. Návrh na zmenu rozpočtu č.02/2023 je prílohou k tejto 

zápisnice. 

 

K b. 8 Všeobecné záväzné nariadenie obce Laskár č. 1/2023 

Starostka oboznámila prítomných poslancov o tom, že návrh VZN obce bol zverejnený 

spôsobom obvyklým na 15 dní pred zasadnutím a bol zaslaný aj poslancom do meilov 

a neboli k nemu vznesené žiadne pripomienky zo strany občanov. K predloženému návrhu 

VZN starostka navrhla doplniť dôležité  v §6 daň za užívanie verejných priestranstiev, 

nakoľko chybu zistila až po zverejnení návrhu. Vysvetlenie , prečo meníme VZN a prečo sa 

musíme prikloniť k väčšine obcí a miest, ktoré dvíhajú dane a poplatky vysvetlila, že sa 

niekoľko rokov  dane v našej obci nezvyšovali. Ďalej pripomenula, že čo je vo funkcii 

starostky obce 17. rok, že sa len po 2x sa zvyšoval poplatok za komunálny odpad a teda je 

potrebné nakoľko sa situácia  s podielovými daniami od budúceho roku zhoršuje a sú rôzne 

prognózy, ktoré nie sú pre obce a mestá vôbec priaznivé a ktoré vyplývajú z celkovej 

ekonomickej situácie na SK, je potrebné urobiť tieto bohužiaľ nepopulárne opatrenia. Na 

dotaz poslankyne A. Bracke ohľadne cien daní pozemkov starostka s asistenciou hlavnej 

kontrolórky odpovedali, že nezvyšujeme základ dane za pozemky, ktorý je zákonom daný 

a ten sa nemení, ale že navrhujeme zvýšiť LEN percentuálnu sadzbu za jednotlivé druhy 

pozemkov. Čo sa týka stavieb, tam je navrhnuté navýšenie za metre štvorcové za jednotlivé 

druhy stavieb. Vysvetlenia k jednotlivým daniam a poplatkom v predloženom návrhu daň za 

psa, daň za ubytovanie, dane z verejných priestranstiev a tiež poplatky za KO starostka 

vysvetlila, že si pre rôzne varianty výšky daní vzala príklady VZN od iných obcí, približne 

veľkosťou rovnakých , ako je naša obec a čerpala už tak zo skutočne schválených  VZN 

týchto obcí.  Na záver poslanci jednohlasne nové VZN aj s doplnením bodu v §6 tohto VZN 

schválili a to s platnosťou od 1.1.2024. 

 

K b.9 Všeobecné záväzné nariadenie obce Laskár č.2/2023 

V tomto bode starostka hovorila o potrebe zmeniť doteraz platné VZN , nakoľko za posledné 

roky prebehli legislatívne zmeny a preto bola potreba tieto zmeny zapracovať aj do nového 

schvaľovaného dokumentu, a presne podrobne určiť parametre  a zložky odpadov vecne 

pomenovať podľa aktuálnej platnej normy.  

Poslanci nove VZN č.2/2023 jednohlasne schválili s platnosťou od 1. 1. 2024. 

 

K b. 10 Správa o ukončenom audite za rok 2022 

V októbri prebehol audit za 2022, k čomu bola spracovaná správa nezávislého auditora pre 

štatutárny orgán a obecné zastupiteľstvo obce. Audit vykonal Ing. Ľudovít Fiala, ktorý 

vychádzal zo skutočností z účtovníctva, z jednotlivých kontrol HK obce, z jeho výstupných  



správ z kontrol , ktoré vykonal za sledovaný rok a o čom svedčí jeho záverečný výrok. 

Poslankyňa A. Bracke sa opýtala vzhľadom na to, že nemala možnosť sa so správou podrobne 

oboznámiť takže  sa jej bude celá správa preposlaná emeilom, tak ako nám bola auditorom p. 

Ing. Fialom zaslaná. Správu o ukončenom audite za 2022 poslanci vzali na vedomie . 

 

K b. 11 Zásady hospodárenie s majetkom obce 
OZ v zmysle § 11 ods. 4 písm. a) zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení 

neskorších predpisov určuje zásady hospodárenia a nakladania s majetkom obce, schvaľuje 

najdôležitejšie úkony týkajúce sa tohto majetku a kontroluje hospodárenie s ním a tieto 

zásady upravujú pravidlá a kompetencie pri nakladaní s majetkom obce, ktoré v zákone 

o majetku obcí nie sú bližšie špecifikované. Nakoľko bola od 1. 11. 2023 schválená nová 

legislatívna úprava ako postupovať v prípadoch predaja alebo nájmu alebo  ako naložiť s 

prebytočným obecným majetkom, bol spracovaný v návrh zásad.  Poslancom bol predložený 

návrh zásad, ktorý jednohlasne schválili s účinnosťou odo dňa ich schválenia. 

 
K b.12 Rôzne 

Starostka poslancom predostrela návrh na vstup do mikroregiónu Lučanská Malá Fatra a 

prijať členstvo v tejto organizácii, ktorá zastrešuje takmer všetky okolité obce Turca celkom 

17 obcí, ktoré funguje už od roku 2003. Cieľom je podporovať, propagovať a stimulovať 

rozvoj regiónu, hlavne cestovného ruchu a služeb s ním súvisiacich v regióne Turiec. Za tým 

účelom bude zduženie spolupracovať s úradmi v tomto regióne, a hlavne je potreba spoločne 

sa uznášať na rôznych postupoch a riešeniach v konkrétnych obciach.a v konkrétnych 

oblastiach a rovnako ich spoločne aj riešiť . Poslanci návrh jednohlasne schválili. 

 

Ďalej sa prítomní poslanci zaoberali opakovanou problematikou cintorína vo Valentovej, kedy 

sa ešte minulý rok vykonávala očista a výruby stromov,s pokračovaním aj tento rok, ktorých 

výrub bol riadne povolený OÚ ŽP Martin, a ktoré bolo potreba spíliť vzhľadom na osadenie 

nového oplotenia. Na OZ bola starostkou zopakovaná informácia o vykonanej zbierke na 

obnovu hlavného kríža, ktorá má svoje pravidlá a zákonitosti. A teda je potrebné zdôrazniť, že 

takáto zbierka nebola ani schválená ani vyhlásená obcou, ale inicioval ju p. Ján Tomašov 

z vlastnej vôle ako súkromná osoba, ktorá zobrala na seba všetku zodpovednosť, čo sa týka 

výšky a použitia vyzbieraných fin. prostriedkov. Vzhľadom na skutočnosť je potrebné všetky 

príp. otázky zo strany občanov, ktorí mu prispeli svojou čiastkou, aby sa obrátili priamo na p. 

Tomašova, nakoľko obec s bližšou informáciou doteraz nedisponuje, aj keď bol p. Tomašov 

niekoľko krát obcou vyzvaný k predloženiu údajov. Poslanci vzali informáciu na vedomie. 

 

V ďalšom rôznom starostka predložila návrh na jednorázovu odmenu poslancovi Branislavovi 

Šebovi za celoročné vykonávanie obecných prác v rámci kosenia oboch cintorínov, verejných 

priestranstiev oboch obcí, pílenia a starostlivosť o verejnú zeleň a to v sume 400 € netto 

a poslankyni  Andrei Bibzovej za vykonanie celoročnej výpomoci a aktivít v prospech obce 

čím prispela k jej zveľadeniu napr. vysádzaním kvetov na verejné priestranstvá, pomoc pri 

upratovaní sály KD, kuchynka, toaliet, a iných drobných výpomocí popri úrade v sume 200€ 

netto podľa zásad odmeňovania poslancov schválených uznesením č. 3/2019 z 13.3.2019.  

Na záver bol prečítaný návrh na uznesenia a vzápätí bol poslancami jednohlasne schválený. 

Starostka poďakovala  všetkým prítomným, poďakovala za účast a navzájom sme si popriali 

pekné vianočné sviatky. 

 

Zapísala: Andrea Bibzová  

Overovatelia zápisnice: Ing. Andrea Bracke 

                                       Branislav Šebo  
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